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ACTA NÚM. 32 
 
Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació 
 
Juan Antonio Baeza Labat 
Pau Casanellas Peñalver 
Mercè Díez Jiménez 
Juan Jesús Donaire Benito 
Carme Font Paz 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Virginia Luzón Fernández 
Assumpció Malgosa Morera 
Iván Martínez Flores 
Xavier Navarro Acebes 
David Vidal Castell (en substitució 
de Pilar Orero Clavero) 
Cristina Palet Ballús 
Alejandro Perálvarez Marín 
Xavier Ramos Morilla 
Nerea Roher Armentia 
Laura Santamaria Guinot 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
 
No assisteixen a la reunió Jordi Carrabina Bordoll, Antonio Miguel Espinosa Morales, 
Paloma González Marcén. S’han excusat d’assistir-hi Marta Bertrán Tarrés, Vicente 
Martínez Perea i David Sánchez Solbes. 
 
Hi assisteix amb veu i sense vot Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió de la 
Recerca i Maria Àngels Osuna Torres, cap de la Unitat de Gestió de Recursos de l’Àrea 
de Gestió de la Recerca.  
 
Hi assisteix com a convidat David Urbano, director del Centre d’Estudis i de Recerca en 
Emprenedoria i Innovació Social (CREIS) i Eduardo Ariza, director de l’Arctic Research 
Centre (ARCTIC). 
 
 
 
Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
 
Ordre del dia 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe de les vicerectores 
3. Informar favorablement, si escau, de la presentació de l’informe d’activitats dels CER 
4. Aprovació, si escau, de la supressió del LPS: Servei d’Anàlisi de Fàrmacs  
5. Aprovació, si escau, del reconeixement com a grup de recerca singular UAB  
6. Aprovació, si escau, de la convocatòria TALENT UAB 2024  
7. Aprovació, si escau, dels criteris de priorització de la convocatòria d’ajuts Joan Oró 

per a la contractació de personal investigador predoctoral en formació (FI2025) 

A les 9.30 h del dia 25 de juliol de 2024 es 
reuneixen, en sessió ordinària, a la sala de 
juntes del Rectorat, sota la presidència de la 
vicerectora de Recerca, els membres de la 
Comissió de Recerca, Transferència i 
Innovació assenyalats al marge.  
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8. Aprovació, si escau, dels criteris de priorització de la convocatòria de Personal 
Investigadors en Formació (PIF) de la UAB, 2024  

9. Informar favorablement, si escau, de l’alta de membres del Comitè d’Ètica en la 
Recerca (CERec) 

10. Informar favorablement, si escau, de la modificació de normativa de recerca, en 
relació amb la direcció de les càtedres. 

11.  Informar favorablement, si escau, del reconeixement d'activitats de recerca 
12. Informar favorablement/Aprovació, si escau, d'adscripcions i desadscripcions 

d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca  
13. Informar favorablement, si escau, de sol·licituds d'IVU  
14. Aprovació, si escau del Pla d’Acció CoARA- UAB 
15. Assumptes de tràmit 
16. Torn obert de paraules. 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden aprovar l’acta de la sessió de 20 de juny de 2024. 
 
 
2. Informe de les vicerectores 
 
La presidenta comença el seu informe explicant les novetats en matèria de 
convocatòries. Quant als RyC, recorda que es van demanar més places a la Generalitat 
ja que entre els departaments i Instituts només se n’havien demanat inicialment 11, de 
les quals només n’hi havia 8 amb un departament darrera. Informa que s’ha fet arribar 
el llistat provisional als departaments per tal que revisin si alguna de les persones 
seleccionades pot ser interessant pel departament.  
 
Seguidament informa que el dia 22 va sortir la resolució provisional de Projectes. Se 
n’han concedit 86, provisionalment, dels 164 sol·licitats, el que implica un 52% èxit, 
percentatge bastant similar a l’any passat, l’any passat se’n van concedir 76. Lligats a 
aquests  projectes, s’han concedit 35 FPI, essent la voluntat de la AEI que com a mínim 
la meitat dels projectes tinguin un contracte FPI.  
 
També informa que s’han presentat 4 sol·licituds de la convocatòria ATRAE.  
 
Altrament, explica que el 27 de juny es va rebre a la UAB el director executiu de Global 
Carbon Project, Pep Canadell.  
 
Tot seguit, fa saber que els dies 4 i 5 de juliol l’Escola de Doctorat va rebre la visita del 
comitè extern per la certificació del sistema de garantia interna de qualitat (SGIQ). 
Encara no disposen de l’informe però tot fa apuntar que serà positiu. En cas d’obtenir-
lo, la UAB serà la tercera Universitat de l’Estat i de Catalunya en obtenir-lo, al ser 
Catalunya l’única Comunitat Autònoma que està duent a terme aquestes avaluacions.  
 
També comenta que el passat dia 15 de juliol l’Equip de Govern es va reunir amb 
departaments i instituts. La presidenta va expressar les reivindicacions que el col·lectiu 
de doctorands li havia fet arribar en relació a espais, ordinadors, directors de tesi, entre 
d’altres.  



3 
 

 
El dia 17 de juliol es va reunir la Comissió de Personal Acadèmic en sessió 
extraordinària, on es van aprovar els nous professors emèrits i honoraris.  
 
El mateix dia 17 van tenir una reunió del CIC de Recerca focalitzada en el pressupost 
de recerca de les universitats catalanes, públiques i privades. Explica que una part de 
finançament extraordinari es volia repartir en aspectes de qualitat. La presidenta informa 
que aquest any la discussió en relació als criteris de qualitat va ser molt complicada. 
Explica que les dades han sortit adverses per la UAB i posa de manifest que es reclama 
més transparència sobre les dades que s’utilitzen i sobre com s’utilitzen. En aquest 
sentit, s’ha creat una nova comissió, encarregada de treballar en els criteris IURE, que 
són els de qualitat. La vicerectora va reclamar també que es revisessin els criteris 
PROFOR, que són els criteris bàsics, ja que es considera que estan basats en aspectes 
que no són els adequats.  
 
Tot seguit, la presidenta dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria. Explica que el passat 2 de juliol es va reunir el Consell de direcció del 
CRM, on es va nomenar com a nova directora a partir de l’1 de setembre de 2024 a la 
Dra. Maria del Carmen Cascante Canut, Catedràtica de Matemàtiques de la UB, qui ja 
formava part del CRM, sent el relleu del Dr. Lluís Alsedà.  
 
El dia 10 de juliol va tenir lloc a Sant Cugat del Vallès una jornada sobre la creació de 
l’aliança per a la Innovació. Informa que es vol crear una aliança amb els agents del 
territori, per tal de potenciar la col·laboració publico-privada, sense que aquesta aliança 
solapi amb el Hub B30. La idea és signar-ho al setembre. 
 
Seguidament informa que hi ha hagut molta activitat en matèria de premis i 
reconeixements. El dia 25 de maig de 2024 van tenir lloc els Premis Pimes, de PIMEC, 
al Palau Sant Jordi. El dia 8 de juliol els Reconeixements empresarials del Vallés 
Occidental, a l’Auditori de Terrassa. I el dia 11 de juliol, els Premis Cambra de Terrassa 
2024 a Matadepera. 
 
També fa saber que el dia 12 de juliol, juntament amb la vicerectora de Recerca i el 
rector, van assistir a la inauguració de la Ellis Unit, que és el Laboratori Europeu 
d’Aprenentatge i Sistemes Intel·ligents, un laboratori que s’ha creat a Catalunya on hi 
participen 23 investigadors, de 9 Universitats i Centres de Recerca. Arreu d’Europa ja hi 
ha 43 seus. L’objectiu d’aquesta associació internacional radica en avançar en la 
investigació fonamental en aprenentatge automàtic i camps relacionats (visió, robòtica, 
processament del llenguatge natural), i en fomentar la investigació interdisciplinària en 
IA, en particular en las interacciones dels sistemes de IA amb humans i societats, un 
tema amb importants repercussions en ciències de la vida i humanitats.  
 
Altrament, comenta que el dia 17 va tenir lloc la reunió de la Junta Directiva de 
l’Associació Tecnio. La vicerectora explica que no està clar que hi hagi finançament pel 
2024 pels grupos TECNIO. En aquest sentit, tenen preparada una carta per enviar al 
Conseller per demanar que es mantingui com a mínim 1 milió d’euros. Així mateix, 
informa que la Dra. Nora Ventosa va comunicar la seva renuncia com a presidenta de 
l’Associació.   
 
El mateix dia 17 de juliol va assistir a la Nit de Cerdanyola Empresarial.  
 
També informa que el passat 18 de juliol es va reunir amb la directora de FemCat. 
 
Per últim, explica que va venir al Campus l’empresa TALENT, que fa actuacions als 
ajuntaments. Tenen un programa dirigit als alumnes de Batxillerat en temes 
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d’emprenedoria, que té com a premi anar a Silicon Valley. Estan interessats en muntar 
un “Talent universitari” al 2025, que seria un programa per formar emprenedors 
treballant reptes d’empreses potents del territori.   
 
Tot seguit, s’obre un torn de paraules. Es comenta que en els projectes sempre els 
critiquen l’elevat  cost dels tècnics de la UAB. Es respon que no és la primera vegada 
que passa, però que passa el mateix a totes les universitats catalanes i que són els 
imports estipulats al conveni col·lectiu. De totes maneres, es comentarà amb la 
vicegerència de persones a fi de que les taules salarials que es publiquen al web siguin 
més clares.  
 
Es pregunta, en relació als RyC, sobre els departaments que en un inici no en van 
sol·licitar, però que ara estarien interessats en tenir-ne. La presidenta respon que en 
principi no hi hauria d’haver problema perquè en van sol·licitar molts, però que és 
important que facin arribar el seu interès a recerca.respon@uab.cat.  
 
 
3. Informar favorablement, si escau, de la presentació de l’informe d’activitats dels CER 
 
La presidenta dona la paraula al director del Centre d’Estudis i de Recerca en 
Emprenedoria i Innovació Social (CREIS), David Urbano, que exposa l’informe del 
CER, en els termes de la documentació presentada.  
 
S’obre un torn de paraules. Es pregunta sobre el tipus de dedicació de les persones 
adscrites. El director respon que totes les persones hi estan adscrites de forma parcial.  
 
Seguidament, la vicerectora d’Innovació , agraeix al CREIS la feina feta i la comunicació 
que tenen quant a activitats d’emprenedoria. En relació al Màster, estan acabant de 
detallar el perfil dels estudiants per intentar no perdre el Màster que duen a terme 
actualment ja que no arriben a cobrir el número mínim de places.  
 
La presidenta remarca que l’activitat del CER ha de dur-se a terme des del CER i no des 
del Departament i que és important que tot estigui a Egreta. La presidenta aprofita per 
informar que des de la Generalitat els hi han fet arribar que estaven preparant una nova 
convocatòria de SGR. 
 
Tot seguit, es dona la paraula al director de l’Arctic Research Centre (ARCTIC), 
Eduardo Ariza, que exposa els punts més importants de l’informe presentat.  
 
S’obre un torn de paraules. Es discuteix si estratègicament seria més interessant que 
deixessin de ser un CER i vehiculessin tots els seus esforços en un grup de recerca 
potent. En aquest sentit, es destaca que són pocs membres (4), pel que no compleixen 
la normativa. A més, tenen molt poca producció científica. El director respon que 
actualment ja no són 4 membres, sinó que en són 9. La presidenta aclareix, que un punt 
de l’ordre del dia d’avui, inclou diverses adscripcions relatives a l’ARCTIC. Així mateix, 
el director contesta que sí han fet la reflexió. No obstant, el fet de ser un CER els aporta 
moltes avantatges, que no els hi donaria un grup de recerca.  
 
El vicerector d’Economia pregunta sobre la relació que tenen amb altres grups 
espanyols que estudien l’àrtic. El director vol aclarir, abans de res, que la recerca sobre 
l’àrtic està molt esbiaixada cap a les Ciències Naturals. En canvi, ells estudien l’impacte 
global en les comunitats locals, pel que estan més enfocats en les Ciències Socials. Tot 
i això, el director explica que tenen relació amb diversos grups de la comunitat àrtica i 
que aquesta relació és cada vegada més creixent. 
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La presidenta informa al director que, a partir d’ara, l’informe es centri exclusivament en 
la informació del propi CER. També proposa que estaria bé donar-li una perspectiva 
més multidisciplinar, on a part de centrar-se en la vessant més social, també es 
centressin en d’altres perspectives. Es discuteix sobre la vinculació dels membres al 
CER.  
 
Una vegada fetes les presentacions, la presidenta passa a valorar les activitats del CER  
amb els membres de la Comissió. Quant al CREIS, els membres estan d’acord en 
informar favorablement l’informe. En relació amb l’ARCTIC, tenint en compte que 
estrictament no compleixen els criteris, la presidenta proposa donar un vot de confiança 
per tal que en un termini de 2 anys puguin tornar a presentar l’informe per avaluar si  
aquestes noves persones que s’integren fan créixer la producció científica de l’ARCTIC.    
 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent:  
 
PRIMER.- Avaluar el seguiment i continuïtat dels CERs, en el següent sentit: 
 
 Centre d’Estudis i de Recerca en Emprenedoria i Innovació Social (CREIS)     

Informe Favorable 
 

 Arctic Research Centre (ARCTIC)          
Informe Favorable sota la condició de tornar a sotmetre's a avaluació en 
dos anys per seguir els progressos aconseguits en relació a la massa 
crítica del CER, les sinergies amb altres grups de la UAB i de fora, i el 
fiançament del lideratge del CER evidenciat per una producció científica 
focalitzada i projectes de futur. 

 
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquest acord.  
 
TERCER.- Comunicar els present acord al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu. 
 
 
4. Aprovació, si escau, de la supressió del LPS: Servei d’Anàlisi de Fàrmacs 
 
La presidenta passa la paraula a la vicerectora d’Innovació, que explica que aquest 
servei ja no tenia activitat, però hi mancava la supressió formal del LPS. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent:  
 
PRIMER.- Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la supressió del LPS 
Servei d’Anàlisi de Fàrmacs (SAF). 
  
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i de Transferència, Innovació i 
Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius.  
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5. Aprovació, si escau, del reconeixement com a grup de recerca singular UAB 
 
Aquest punt decau.  
 
6. Aprovació, si escau, de la convocatòria TALENT UAB 2024 
 
La presidenta explica el detall de la convocatòria Talent UAB pel 2024 en els termes de 
l’Annex núm. 1. Informa que es vol continuar impulsant la captació i la retenció de talent 
investigador per potenciar les activitats de recerca en el conjunt dels àmbits de 
coneixement propis de la UAB i que, enguany, la UAB vol fer una nova convocatòria per 
a la formalització de 3 nous contractes, en règim de cofinançament, de personal 
investigador doctor (director d’investigació) amb trajectòria investigadora acreditada. 
 
S’obre un torn de paraules en el qual es fa un suggeriment de cara a l’any vinent per tal 
de modificar el títol de la convocatòria, ja que pot donar lloc a confusions amb altres 
convocatòries.  
 
Així mateix, la presidenta informa que aquesta serà la última convocatòria TALENT que 
serà finançada pel Banc Santander. Actualment l’Equip de Govern està repensant com 
finançar aquesta convocatòria d’ara endavant. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
   
PRIMER.- Aprovar la convocatòria d’ajuts de la UAB per a la captació i la retenció 
del talent investigador a la Universitat Autònoma de Barcelona per al 2024, d’acord 
amb les bases establertes a l’Annex núm.1.  
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
 
 
7. Aprovació, si escau, dels criteris de priorització de la convocatòria d’ajuts Joan Oró 
per a la contractació de personal investigador predoctoral en formació (FI2025) 
 
La presidenta explica els criteris de priorització i informa que són els mateixos que l’any 
passat, afegint uns matisos que han marcat en vermell al document.  
 
Els membres de la Comissió posen de manifest que hi ha alguns errors al document i 
frases que s’han de clarificar. En aquest sentit, es proposa aclarir la redacció d’una frase 
de la primera pàgina que està marcada en vermell. S’acorda substituir la frase per: “En 
ambdós casos es restarà 0,5 al resultat de la puntuació”. Tots els membres hi estan 
d’acord.   

 
D’altra banda, es posa de manifest que a la convocatòria de l’any passat els anys MDA 
que hi apareixien era 2018-2022, i a la convocatòria d’aquest any també. Es pregunta si 
és un error. Es verifica amb l’OGID i finalment s’aclareix que hi haurà de constar MDA 
2019-2023.  
 
També es demana que el mètode de càlcul s’aclareixi perquè està subjecte a diverses 
interpretacions. Els membres de la Comissió discuteixen sobre diverses alternatives.  
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Així mateix, es discuteix sobre si s’haurien de tenir o no en compte les notes d’entrada 
al Grau. La presidenta respon que ho veu francament difícil.   
 
Els membres de la Comissió discuteixen la resta de criteris.  
 
Finalment, tenint en compte que hi ha varis aspectes a aclarir i a modificar, la presidenta 
proposa deixar l’aprovació d’aquests criteris de cara a la següent Comissió, que està 
prevista pel 17 de setembre.  
 
 
8. Aprovació, si escau, de la convocatòria de Personal Investigador Predoctoral (PIP) de 
la UAB 2024 i dels criteris de priorització. 
 
La presidenta explica el contingut de la convocatòria, que utilitzarà els mateixos criteris 
que la convocatòria FI 2025. Com que els criteris de la convocatòria FI 2025 no s’han 
aprovat, es proposa aprovar aquesta convocatòria PIP a la propera Comissió, quan ja 
s’hagin aprovat els criteris.   
 
 
9. Informar favorablement, si escau, de l’alta de membres del Comitè d’Ètica en la 
Recerca (CERec) 
 
La presidenta informa sobre l’alta de membres del Comitè d’Ètica en la Recerca 
(CERec). 

Es fa constar una modificació en el càrrec de la professora Natalia Lago Pérez, que ha 
de constar: professora lectora Serra Hunter. 

 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement el nomenament, com a nous membres del 
Comitè d’Ètica en la Recerca (CERec), de: 
 
 Dra. Maria del Mar Griera Llonch, Catedràtica contractada del Departament 

de Sociologia 
 Dra. Natalia Lago Pérez, Professora lectora Serra Húnter, del Departament 

de Biologia Cel·lular, de Fisiologia i d’Immunologia 
 
SEGON.-  Elevar aquests acords al Consell de Govern per tal que exerceixi les 
seves funcions. 
 
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
10. Informar favorablement, si escau, de la modificació de normativa de recerca, en 
relació amb la direcció de les càtedres. 
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La presidenta explica en què consisteix la modificació i que la raó de la mateixa és per 
tal d’adaptar la normativa de recerca a la LOSU en relació a la direcció de les càtedres 
de recerca.   
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
 
PRIMER.- Informar favorablement la modificació de la Normativa de la Universitat 
Autònoma de Barcelona en matèria d’investigació, en relació al Títol III (Càtedres 
de Recerca), en els termes de l’Annex núm. 2. 
 
SEGON.- Elevar aquests acords al Consell de Govern per tal que exerceixi les 
seves funcions. 
 
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
11. Informar favorablement, si escau, del reconeixement d'activitats de recerca 
 
La presidenta dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, que informa sobre les 
sol·licituds de reconeixement d’activitats de recerca, relacionades a l’annex núm. 3, així 
com de l’acord pres per la comissió ad hoc en relació amb les sol·licituds presentades, 
el qual s’eleva a la Comissió de Recerca, Transferència i Innovació en qualitat de 
proposta d’informe favorable (annex núm. 4).   
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement sobre el reconeixement d’activitats de recerca 
a la següent persona, en els termes establerts als articles 5 i 6 de la normativa de 
la UAB sobre reconeixement d’activitats de recerca a l’empara de l’article 21.1 de 
la Llei 24/2015, de 24 de juliol, de patents: 
   
 Ana Maria Castelló Farré 

  
SEGON.- Elevar aquests acords al rector perquè exerceixi les seves funcions  
  
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i de Transferència, Innovació 
i Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.    
   
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius   
 
12. Informar favorablement/Aprovació, si escau, d'adscripcions i desadscripcions 
d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca 
 
La presidenta informa sobre la proposta de modificació d’adscripció d’activitat 
investigadora de personal acadèmic a CER i instituts de recerca propis d’acord amb 
l’annex núm. 5 i la modificació d’adscripció de l’activitat investigadora de personal 
acadèmic a institucions amb personalitat jurídica pròpia d’acord amb l’annex núm. 6. 
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Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- 1. Informar favorablement l’adscripció de l’activitat de recerca dels 
investigadors als instituts i centres d’estudis i de recerca propis en els termes de 
l’Annex núm. 5.  
 
2.- Elevar aquest acord a la vicerectora de Recerca perquè exerceixi les seves 
competències. 
  
3.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
SEGON.- 1. Aprovar l’adscripció de l’activitat de recerca dels investigadors a 
entitats amb personalitat jurídica pròpia que s’identifiquen a l’Annex núm. 6.  
 
2. Encarregar a la vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria 
l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
  
3. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius.    
 
13. Informar favorablement, si escau, de sol·licituds d'IVU 
 
La presidenta informa sobre les propostes de sol·licitud de reconeixement com a 
personal investigador vinculat a la Universitat, d’acord amb els llistats que s’adjunten 
com a Annex núm. 7 i Annex núm.8. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
 
PRIMER.- 1. Informar favorablement la sol·licitud de reconeixement 
d’investigadors vinculats recollits a l’Annex núm. 7.  
  
2.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
3.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius . 
 
SEGON.- 1.  Informar favorablement la sol·licitud de reconeixement 
d’investigadora vinculada recollida a l’Annex núm. 8, la qual tindrà els drets i 
obligacions reconeguts en el Conveni de col·laboració entre el Consorcio Centro 
de Investigación Biomédica en Red i la institució Universitat Autònoma de 
Barcelona”.    
 
2.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
3.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius . 
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14. Aprovació, si escau del Pla d’Acció CoARA- UAB 
 
La presidenta informa que ja fa un any i mig que s’està treballant en relació a una nova 
visió de l’avaluació de la recerca. Recorda que el desembre de 2022 es va signar 
l’adhesió a CoARA i durant l’any 2023 van crear un equip operatiu per debatre sobre 
metodologies i indicadors per avaluar la recerca. D’altra banda, es va demanar als 
membres de CoARA que presentessin un pla d’acció durant el 2023. Com que la majoria 
de membres de CoARA, que són 700 i escaig, no van poder-lo presentar en el termini 
previst, es van donar 6 mesos més per presentar-lo. A la UAB es va decidir crear un 
petit grup dins la comissió per tal que fos més executiva. Finalment, van redactar un pla, 
que van debatre amb el grup més ampliat i el van penjar a ZENODO, que és una 
plataforma europea oberta on es pengen tots els plans d’acció.  Actualment, la 
presidenta explica que estan en el punt de consultar a la comunitat universitària sobre 
el pla, però prèviament es volia presentar i demanar l’aprovació a aquesta Comissió per 
tal de que tots els membres n’estiguessin informats.  
 
A continuació, la presidenta informa que aquest pla d’acció és viu i s’haurà d’anar 
actualitzant. Informa que hi ha 10 punts principals a CoARA, que s’han de treballar. Els 
tres primers punts serien una declaració d’intencions i consistirien en reconèixer la 
diversitat de contribucions i trajectòries en la recerca d'acord amb els requeriments i la 
naturalesa de la mateixa, el segon basar  l'avaluació de la recerca principalment en 
l'avaluació qualitativa per a la qual la revisió per parells és central, recolzada en l'ús 
responsable d'indicadors quantitatius i, tercer, abandonar els usos inadequats en 
l'avaluació de la recerca, de les mètriques basades únicament en revistes i publicacions, 
en particular els usos inadequats del factor d'impacte de les revistes (JIF) i l'índex h. En 
relació a aquests 3 punts, l’acció que van proposar és que hi hagués un posicionament 
institucional. En aquest sentit, el que volen és que hi hagi una declaració d’intencions 
per part del Consell de Govern en la que es digui que la UAB està conforme amb aquests 
tres punts que són bàsics en la constitució de CoARA. Està previst que aquesta 
declaració d’intencions es porti al Consell de Govern de setembre. 
 
Els següents punts estan relacionats amb revisar i desenvolupar criteris, eines i 
processos d'avaluació de la recerca, així com avaluar pràctiques, criteris i eines basades 
en evidències sòlides, i posar les dades a disposició oberta per part de la comunitat 
investigadora. Les accions previstes en aquest sentit seria, en primer lloc, fer un mapa 
de les principals calls que hi ha a la UAB sobre avaluació, veure quines eines es fan 
servir i quins mecanismes s’estan implementant. Així mateix, volen fer sessions de co-
creació amb la comunitat UAB per explorar i suggerir noves maneres per fer aquesta 
avaluació.  
 
Seguidament explica una altra part important com és donar a conèixer la reforma de 
l'avaluació de la recerca i proporcionar una comunicació, orientació i formació 
transparents sobre els criteris i processos d'avaluació, així com el seu ús. I les accions 
que tenen previstes seria parlar sobre comunicació estratègica, entre d’altres. També 
explica que hi haurà d’haver una formació important tant per l’avaluació com pels que 
siguin avaluats.  
 
També és important comprometre recursos per reformar l'avaluació de la recerca quan 
calgui per aconseguir els canvis organitzatius necessaris.  
 
Un altre punt seria intercanviar pràctiques i experiències amb altres institucions per 
permetre l'aprenentatge mutu dins i fora de la Coalició. Aquest punt ja s’està duent a 
terme a l’actualitat.  
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I finalment, s’haurien de comunicar els progressos realitzats en l'adhesió als Principis i 
l'aplicació dels Compromisos. Això es faria amb l’elaboració d’un informe anual.  
 
 
Per últim, la presidenta explica que a partir de setembre faran difusió pel Campus 
d’aquest pla d’acció.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar el Pla d’Acció CoARA- UAB en els termes establerts als 
annexos 9 i 10.  
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
15. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha 
 
16. Torn obert de paraules 
 
La senyora Carme Font Paz demana més informació sobre la convocatòria dels SGR. 
La presidenta respon que l’únic que se’ls hi ha comentat des de la Generalitat és que  
estaven preparant la convocatòria per deixar-la a punt per si s’havia de posar en marxa, 
però que tot dependria del nou govern que es formés.  
 
A les 13.07 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 


